
 

 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg har den 28. november 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 390 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Egil Hulgaard (KF). 

 

Spørgsmål nr. 390:  

”Vil ministeren redegøre for, hvorvidt regulatoriske forhold med hårde krav til veteri-

nære influenzavacciner, der er mere restriktive end tilsvarende humane influenzavac-

ciner, risikerer at spænde ben for udvikling af veterinære influenzavacciner? Og vil 

ministeren arbejde for, at Det Europæiske Lægemiddelagentur antager en mere libe-

ral holdning i forhold til at sikre en mere smidig godkendelse af svineinfluenzavacci-

ner?” 

 

Svar: 

Spørgsmålet besvares foreløbigt, da ministeriet til brug for besvarelsen skal indhente 

bidrag fra Lægemiddelstyrelsen. Jeg forventer at besvare spørgsmålet endeligt primo 

februar.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Kristine Lilholt Nilsson 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Holbergsgade 6 

DK-1057 København K 

 

T +45 7226 9000 

F +45 7226 9001 

M sum@sum.dk  

W sum.dk  

 

 

Dato: 17-12-2020 

Enhed: MEDINT 

Sagsbeh.: DEPKLN 

Sagsnr.: 2018580 

Dok. nr.: 1518870 

 

Miljø- og Fødevareudvalget 2020-21
MOF Alm.del - foreløbigt svar på spørgsmål 390 

Offentligt

mailto:sum@sum.dk
http://sum.dk/

